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IDĘ NA WALNE
   Idziesz w sobotę na Walne Zgromadzenie Członków w spółdzielni? 
Ten numer M6 jest przygotowany właśnie z myślą o Tobie!  W Infor- 
matorze na Walne znaleźć można wszystkie ważne informacje nie- 
zbędne do aktywnego udziału w zebraniu i świadomego podejmo- 
wania decyzji.  Oczywiście to tylko streszczenie tego, co znajduje się 
w przygotowanej przez spółdzielnię „książeczce na Walne” (do- 
stępne są w administracjach, biurze Zarządu i podczas WZCz), ale wie- 
rzymy, że M6, które oddajemy w Państwa ręce okaże się przydatne.   
A więc do zobaczenia w sobotę podczas jedenastego WZCz.

NIE IDĘ NA WALNE
    Masz już inne plany na sobotę i nie idziesz na Walne? Paradoksalnie 
tym bardziej zajrzyj do naszego Informatora na Walne. Znajdziesz     
w nim materiały pokazujące w jakiej kondycji finansowej i nie tylko 
jest MSM „Energetyka”. Dobrze wiedzieć co nieco o tym, co dzieje się 
w spółdzielni, na osiedlu, jakie są podstawy określonych decyzji oraz 
działań. Dlaczego opłaty są takie, a nie inne i na co przeznaczane są 
pieniądze. A może zaintrygowany lekturą zmienisz zdanie i zdecy- 
dujesz się jednak wybrać na WZCz. Nic nie tracisz (potraktuj te kilka 
godzin jak inwestycję), a zyskać można sporo.
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M6. Ukazuje się od 1996  roku. 
Wydawca: Międzyzakładowa Spółdzielnia 
Mieszkaniowa  „Energetyka”.
Adres redakcji: ul. Zwierzyniecka 8A,  
00 - 719  Warszawa. Tel. 22 841 60 11.
Strona internetowa spółdzielni: 
www.msmenergetyka.pl.

Kontakt do redakcji: m6@msmenergetyka.pl, 
tel. 600 38 33 34.
Nakład: 19 300.  ISSN 1508-9266.
Redaktor naczelny: Mariusz Ilnicki.
Artykułów niezamówionych nie zwracamy. 
Redakcja zastrzega sobie prawo do redagowania     
i skracania nadesłanych tekstów.

Za treść reklam, ogłoszeń i artykułów sponsoro- 
wanych redakcja nie odpowiada.
Lipiec i sierpień - brak dyżurów, przerwa 
wakacyjna. 
Następny numer  M6  ukaże się na w  drugiej 
połowie sierpnia 2019. Ogłoszenia przyjmowane 
są do 10 sierpnia.

✦ W pobliże sali w której odbędzie się WZCz dojeżdżają autobusy linii: 107, 
131, 141, 159, 162, 180, 185, 187. Wjazd na parking od ulicy Kierbedzia 
bramą nr 5, wyjazd bramą nr 4 od ul. Bobrowieckiej. Parking jest bezpłatny 
- z biletem parkingowym należy się zgłosić do recepcji przed wyjazdem. 
Wejście z podjazdem dla osób niepełnosprawnych od ulicy Bobrowieckiej 9 
- przez bramę nr 3, od strony wewnętrznego dziedzińca budynku A. 

✦ Obrady odbędą się w sali Chopin, która znajduje się w budynku A na V 
piętrze (X na mapce). Dostępne są dwie windy. Toalety znajdują się na IV 
piętrze.

✦ Udogodnienia dla uczestników:  w sąsiedniej sali Moniuszko zostanie zorganizowany catering w postaci kanapek oraz napojów. W sali obrad na 
bieżąco dostępna będzie woda.

✦ Głosowanie odbywa się za pomocą kart elektronicznych wydawanych na podstawie dowodu tożsamości. Aktywacja karty odbywa się podczas 
wejścia na salę obrad, zaś dezaktywacja przy wyjściu. Czynności należy wykonywać każdorazowo przy opuszczaniu sali i wchodzeniu na salę.

✦ Głosowania są tajne. Zewnętrzna firma wynajęta do obsługi głosowania nie posiada list z nazwiskami członków uczestniczących w WZCz. 
Zasady głosowania będą prezentowane przez prowadzącego zebranie przed każdym głosowaniem.

✦ Na sali obrad dostępne będą wszystkie materiały niezbędne do pełnego uczestnictwa w WZCz (książeczki drukowane specjalnie na WZCz, 
projekty uchwał, itp.).

✦ Dla sprawnego rozpoczęcia WZCz warto przyjść wcześniej - mandaty wydawane są już od 9.00. Pozwoli to uniknąć kolejek tuż przed 10.00             
i rozpocząć punktualnie zebranie.

WALNE - NIEZBĘDNIK 
UCZESTNIKA

Warto wiedzieć przed Walnym...
1. Członkowie MSM „Energetyka” mają prawo zapoznać się ze spra- 
wozdaniami i projektami uchwał, które są wyłożone do wglądu             
w biurze Zarządu spółdzielni przy ul. Zwierzynieckiej 8A, w admini- 
stracjach osiedli:  w poniedziałki i czwartki w godzinach od 10 do 
18, we wtorki, środy i piątki w godzinach od 8 do 14, oraz na stronie 
www.msmenergetyka.pl (dostęp dla zalogowanych użytkowników).

2. Członkowie oraz organy spółdzielni mają prawo zgłaszania pro- 
jektów uchwał i żądania zamieszczenia oznaczonych spraw w po- 
rządku obrad Walnego Zgromadzenia. Projekty uchwał należało 
złożyć w terminie do 24 maja do godziny 15.30 w biurze Zarządu 
przy ul. Zwierzynieckiej 8A.
3. Stosowne zmiany w porządku Walnego Zgromadzenia wraz ze 
zgłoszonymi projektami uchwał są wyłożone do wglądu w biurze 
Zarządu spółdzielni przy ul. Zwierzynieckiej 8A, w administracjach 
osiedli oraz na stronie internetowej.
4. Członkowie mają prawo zgłaszania poprawek do projektów 
uchwał nie później niż na 3 dni przed dniem posiedzenia WZCz. Dla 
zachowania ww. terminu poprawki do wyłożonych projektów 
uchwał należy składać w siedzibie spółdzielni nie później niż do           
5 czerwca  (środa)  do godziny 15.30.

5. Zgodnie z art.8 ust. 1 ustawy o spółdzielniach mieszkaniowych 
członek może uczestniczyć w  Walnym Zgromadzeniu poprzez 
pełnomocnika. Pełnomocnik nie może zastępować więcej niż 
jednego członka. Pełnomocnictwo powinno być udzielone na 
piśmie i dołączone do protokołu WZCz. Członek MSM „Energetyka” 
będący jednocześnie pracownikiem spółdzielni nie może być 
pełnomocnikiem na WZCz. Lista pełnomocnictw zostanie 
odczytana przed rozpoczęciem zebrania.

... i podczas zebrania (z Regulaminu WZCz)
§ 4 pkt. 1. Walne Zgromadzenie może podejmować uchwały jedynie 
w sprawach objętych porządkiem obrad podanym do wiadomości 
członków w terminach i w sposób określony w statucie spółdzielni.
§ 5 pkt. 3. Przy obliczaniu wymaganej większości głosów dla pod- 
jęcia uchwały uwzględnia się tylko głosy oddane „za” i „przeciw” 
uchwale.
§ 7 pkt.1. Przewodniczący Walnego Zgromadzenia lub jego danej 
części otwiera dyskusję udzielając członkom głosu w kolejności 
zgłoszenia się (...). 
§ 7 pkt. 2. Członkom Zarządu i Rady Nadzorczej przewodniczący 
WZCz lub jego danej części może udzielać głosu poza kolejnością.
§ 7 pkt 3. Przewodniczący ma prawo zwrócić uwagę każdemu mów- 
cy, jeśli odbiega on od zagadnienia będącego przedmiotem dysku- 
sji lub przekracza czas ustalony dla przemówień.
§ 7 pkt. 4. Przewodniczący może odmówić udzielenia głosu osobie, 
która w danej sprawie już przemawiała. 
§ 7 pkt. 5. W sprawach formalnych przewodniczący udziela głosu 
poza kolejnością zgłoszenia. Za wnioski w sprawach formalnych 
uważa się wnioski w przedmiocie sposobu obradowania i głosowa- 
nia, a w szczególności w sprawach: 
a) głosowania bez dyskusji;   b) przerwania dyskusji;   c) zamknięcia 
listy mówców;   d) ograniczenia czasu przemówień;    e) zarządzenia 
przerwy.
W sprawach formalnych może zabrać głos jedynie dwóch mówców, 
jeden „za” i jeden „przeciw”. Wszystkie wnioski formalne, a także 
oświadczenia do protokołów mogą być zgłaszane ustnie. 
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Szanowni Państwo,

      Jako Przewodniczący Rady Nadzorczej MSM „Energetyka” mogę 
stwierdzić z pełną odpowiedzialnością: nasza spółdzielnia jest                    
w zdecydowanie lepszym stanie niż większość spółdzielni mieszkanio- 
wych w Polsce. Spółdzielnia jest w bardzo dobrej kondycji finansowej, 
planowane remonty są realizowane na bieżąco, a w wielu działaniach 
samorządowych i tworzeniu rozwiązań regulaminowych jesteśmy 
prekursorami w skali krajowej. A niezależnie – jako mieszkańcy                     
– obserwujemy, jak z każdym rokiem poprawia się wygląd naszych 
osiedli i stan techniczny naszych budynków. Tak jest od wielu lat                     
i może dlatego przestaliśmy to doceniać , a zaczęliśmy traktować jako 
coś naturalnego. I nie zastanawiamy się nad tym, że znaczna grupa 
spośród około 3 milionów mieszkańców bloków spółdzielczych                   
w całej Polsce nie ma co roku „problemu” z podziałem kilku milionów 
złotych nadwyżki bilansowej do przekazania poszczególnym osied- 
lom i dyskusji, na jaki cel wydać te pieniądze, zaś bardziej skupia się 
np. na tym, kiedy w końcu doczekają się ocieplenia swojego budynku 
(co w naszym przypadku miało miejsce 20 lat temu). 
     Komfortowa sytuacja w jakiej się znajdujemy, to swoista gwarancja 
bezpieczeństwa dla spółdzielców, którzy w zasobach „Energetyki” 
posiadają często najcenniejszy majątek swojego życia, czyli mieszka- 
nie. Niestety, komfort ten działa usypiająco na naszą aktywność w ży- 
ciu spółdzielczym. Każdego roku ubolewamy nad niską frekwencją na 
Walnym Zgromadzeniu Członków i zebraniach osiedlowych. W przy- 
padku najważniejszego w roku „święta demokracji”, czyli wspomniane- 
go WZCz, w ostatnim czasie udział bierze tylko 1-2 proc. członków 
spółdzielni. 
     Zdaję sobie sprawę, że znakomita większość z Państwa nie znajduje 
czasu (a może chęci?) do działania w takich organach samorządowych,  
jak rada domu-nieruchomości czy też rada osiedla. Ale gorąco apeluję 
do Państwa, abyście znaleźli dosłownie kilka godzin na udział w Walnym 
Zgromadzeniu Członków. Obecność każdego z Państwa jest jednako- 
wo ważna, bo tym mocniejszy będzie mandat osób, które na co dzień 
działają w Waszym imieniu i odpowiadają za zarządzanie naszym ma- 
jątkiem. A jednocześnie to na WZCz zapadają kluczowe, kierunkowe 
decyzje, które później będą realizowane przez Państwa przedstawicieli.
      Tegoroczne zebranie osiedlowe na Sadybie pokazało, jak -  w warun- 
kach niewielkiego zainteresowania ogółu mieszkańców osiedla - łatwo 
przeforsować decyzje pożądane przez ograniczoną grupę bezpośred- 
nio zainteresowanych osób. Około 100 mieszkańców zjawiło się na 
zebraniu tylko w jednym celu: niedopuszczenia do podjęcia decyzji          
o budowie w miejscu rozpadających się pawilonów handlowych przy 
ul. Jana III Sobieskiego nowych budynków i lokali usługowych. Świętym 
prawem demokracji zdecydowała obecna na sali większość, która po 
skreśleniu z porządku obrad punktu poświęconego tej sprawie od 
razu opuściła salę. Czy rzeczywiście ta decyzja była zgodna z intere- 
sem 5000 członków spółdzielni z całego osiedla, podjęta z pełną 
świadomością konsekwencji finansowych, czy raczej wyłącznie                
w interesie tej grupy bez oglądania się na resztę?
    Patrząc na nasze osiedla, a nawet pojedyncze nieruchomości, których 

mamy już aż 260, widzimy jak ważne jest współdziałanie. Niemal 
wszędzie tam, gdzie zamiast kłótni i prób destabilizacji energia miesz- 
kańców i administracji skierowana jest na wspólne szukanie najlepszych 
rozwiązań i optymalnych narzędzi ich realizacji, efekty są budujące. 
Standard naszych bloków jest coraz bliższy standardowi nowo 
wybudowanych budynków, a tereny osiedlowe zmieniają się w zielone 
skwery z miejscami do odpoczynku i aktywnej rekreacji. I odwrotnie:  
w osiedlach i budynkach, gdzie energia marnowana jest na kłótnie               
i wzajemne oskarżenia, nie widać zmian na lepsze, brak podnoszenia 
standardu i  jakości życia mieszkańców. Efekty są zaś brzemienne           
w skutkach, gdyż takie sytuacje zniechęcają mieszkańców do pozytyw- 
nego działania i takie koło negatywnego oddziaływania zamyka się.
      Na WZCz na pewno nie zabraknie tematów, które pojawiły się na 
zebraniach osiedlowych. Nie unikniemy więc debaty o głównych pro- 
blemach: braku uregulowania stanu prawnego niemal 1/3 terenu 
spółdzielni i utrzymującej się niepewności co do ustawowego uwłasz- 
czenia. Planowany jest też ponownie, proponowany zresztą od wielu 
lat, punkt obrad dotyczący zmian Statutu, który nie mógł być przed- 
miotem obrad  ze względu na zbyt niską – wymaganą dla takich zmian                  
- frekwencję. Przepisy prawa stanowią, że bez „masowego”,  jak na 
warunki MSM „Energetyka”, udziału członków nie będzie możliwe prze- 
prowadzenie oczekiwanych zmian. Niestety, z pewnością nie przynosi 
nam chluby fakt, że jedna z największych i najlepszych spółdzielni 
mieszkaniowych w kraju od kilku już lat nie jest w stanie uporać się            
z tak kluczową kwestią i funkcjonuje ze Statutem zawierającym zapisy 
niezgodne (a więc zatem nieważne!) z aktami wyższego rzędu. Jak co 
roku z całą mocą podkreślam, że proponowane zmiany - wbrew temu, 
co nierzadko słyszymy - nie odbierają nam żadnych praw. Zostały one 
przygotowane przez naszych przedstawicieli -  tak jak my, mieszkań- 
ców - i mają zrealizować dwa główne cele: wyeliminować przepisy już 
nieważne lub sprzeczne ze sobą oraz doprecyzować niektóre zapisy, 
których rozbieżne interpretacje sprzyjają powstawaniu problemów       
w bieżącej działalności organizacji. 
      Pełniąc funkcję przewodniczącego Rady Nadzorczej będę miał za- 
szczyt otworzyć zebranie. Liczę na Państwa obecność i udział w rzeczo- 
wej, kulturalnej dyskusji. Zebranie jest organizowane dla nas: to my, 
członkowie spółdzielni, jesteśmy gospodarzami WZCz. I tylko od nas 
będzie zależał zarówno przebieg i poziom obrad,  jak i ich efekt. Proszę, 
abyśmy z szacunku dla swoich sąsiadów, którzy zdecydowali się po- 
święcić swój czas, skoncentrowali się na sprawach naprawdę kluczo- 
wych, a w swoich ocenach wygłaszanych podczas zebrania byli rzetelni.
     W imieniu Rady Nadzorczej i swoim własnym zapraszam Państwa do 
udziału tym goręcej i z większym przekonaniem, że w ostatnich kilku 
latach nasze WZCz udało się przeprowadzić sprawnie i efektywnie. Nie 
były to ciągnące się do późnych godzin nocnych jałowe kłótnie, ale 
zebrania, w których nie zabrakło merytorycznej dyskusji o problemach  
i wyzwaniach stojących przed MSM „Energetyka”, zakończone istotny- 
mi wnioskami. Jestem przekonany, że z Państwa udziałem podobnie 
może być również w tym roku. 
    A zatem do zobaczenia podczas najbliższego Walnego Zgromadze- 
nia Członków, w sobotę 8 czerwca.

Walne: Nie warto 
stać z boku

Janusz Gajda
Przewodniczący Rady Nadzorczej MSM „Energetyka”
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    1. MNIEJ CZŁONKÓW, WIĘCEJ BUDYNKÓW. Po bardzo dużym wzroście 
liczby członków wskutek zmian w prawie w 2017 roku (przybyło 
blisko 3000 osób), stan ten ustabilizował się i z powrotem mamy do 
czynienia z niewielkim ubywaniem liczby członków. Na koniec zeszłe- 
go roku było to 20 604 osób (w stosunku do 20 695 rok wcześniej). 
Zwiększyły się natomiast zasoby mieszkaniowe: obecnie to 260 budyn- 
ków mieszkalnych liczących 18 982 lokali mieszkalnych i 21 budyn- 
ków użytkowych.
    2. ZARZĄD I ORGANY SPÓŁDZIELNI.  Działaniami spółdzielni kieruje 
Zarząd w którego skład wchodzą: Piotr Kłodziński - prezes Zarządu, 
Grzegorz Engelbrecht - członek Zarządu ds. gospodarki zasobami 
mieszkaniowymi, Leszek Kaczmarski - członek Zarządu ds. ekono- 
micznych. Bieżącą pracą administracji siedmiu osiedli kierują pełno- 
mocnicy Zarządu: Bernardyńska - Katarzyna Szwarc, Idzikowskiego           
- Jadwiga Pawłowska-Radecka, Sadyba - Krzysztof Kuciński, Sielce               
-   Jolanta   Jezierska, Stegny Południe - Bartosz Jagielski, Stegny Północ  
- pełniący obowiązki kierownika administracji Andrzej Osiński (w 2018 

roku funkcję tę pełnił również Wiesław Kuczmarski), Stegny Rożek              
- Anna Lew-Kiedrowska. Nadzór nad ich funkcjonowaniem sprawują 
rady osiedli. Nadzór nad działalnością spółdzielni sprawuje 24-osobo- 
wa Rada Nadzorcza.
   3.DWA WYNIKI FINANSOWE.  W planie działalności całej spółdzielni 
oraz poszczególnych osiedli istnieje podział kosztów i przychodów na 
tzw. gospodarkę zasobami mieszkaniowymi i pozostałą działalność 
gospodarczą. W rezultacie w ramach planu występują dwa odrębne 
wyniki finansowe: dla gospodarki zasobami mieszkaniowymi i dla po- 
zostałej działalności gospodarczej. Dochód uzyskany z działalności 
gospodarczej podlega opodatkowaniu, a niezmiennie powstaje            
z dwóch źródeł. Pierwsze to dochody poszczególnych nieruchomości 
pochodzące z ich powierzchni wspólnej. Przysługują one członkom           
i właścicielom danej nieruchomości. Drugie źródło to dochód z mająt- 
ku wspólnego spółdzielni przysługujący wszystkim członkom. Szcze- 
gółowe decyzje w sprawie podziału tego dochodu podejmuje Walne 
Zgromadzenie Członków po przyjęciu rocznego sprawozdania finan- 
sowego spółdzielni.
	 4.GOSPODARKA ZASOBAMI MIESZKANIOWYMI NA PLUSIE.  W przy- 
padku gospodarki zasobami mieszkaniowymi, w skali osiedli saldo za 

2018 rok zamknęło się wynikiem dodatnim w wysokości 2,57 mln zł 
(rok wcześniej było to 2,22 mln zł, zaś plan na 2018 rok zakładał 
zaledwie 27 tys. zł). Powyższy wynik podyktowany jest zabezpiecze- 
niem się osiedli na poczet rozliczeń opłat za użytkowanie wieczyste 
gruntu za okres 2017-2019. Zaliczki w 2018 r. pobierane były w wyso- 
kości 100 proc. rocznych opłat za działki do czasu uprawomocnienia 
się decyzji zaskarżonych przez spółdzielnię do SKO.
    Pięć osiedli zakończyło rok na plusie, jedynie Stegny Rożek i Idzikow- 
skiego wykazały wyniki ujemne. Spory wpływ na taki stan miała sytua- 
cja nieruchomości Polna 3A i zakończenie postępowania sądowego 
przeciwko miastu o podniesienie w 2011 r. opłaty za użytkowanie wie- 
czyste. W 2018 r. spór został rozstrzygnięty, ale wysokość podwyżki 
została ograniczona o ok.  20 proc. W efekcie w 2018 r. nieruchomość 
została obciążona kwotą 767,3 tys. zł z tytułu podwyżki opłat za lata 
2011-2018. W podziale na nieruchomości, niedobór, tzn. koszty wyż- 
sze od opłat, odnotowało 29 nieruchomości na pięciu osiedlach (z wy- 
jątkiem Stegien Północ i Bernardyńskiej). 

	 5. NADWYŻKA Z DZIAŁALNOŚCI GOSPODARCZEJ: 7 869 500 ZŁ. 
Spółdzielnia zakończyła ubiegły rok nadwyżką bilansową w kwocie 
7,87 mln zł (już po opłaceniu podatku dochodowego), co jest wyni- 
kiem aż o 58 proc. lepszym od planowanego i nieco wyższym niż nad- 
wyżki za lata 2016 i 2017 - wówczas było to około 7,4 mln zł. Głównym 
źródłem dochodów w tym obszarze pozostaje wynajem lokali użytko- 
wych (powierzchnie do wynajęcia liczą ok. 38 tys. mkw - tyle co pięć 
pełnowymiarowych boisk piłkarskich) oraz oprocentowanie uzyskane 
z lokat środków finansowych (857 tys. zł). „Energetyka” zapłaciła poda- 
tek dochodowy w kwocie 2,3 mln zł. Wynik spółdzielni mógł być jesz- 
cze lepszy, gdyż negatywnie wpłynęły na niego problemy z lokalem 
użytkowym przy Nicejskiej 2 na Stegnach Południe: nieuregulowane 
należności przez poprzedniego najemcę i następnie brak opłat za wy- 
najem od nowego najemcy w okresie adaptacji pomieszczenia przeło- 
żył się na wynik osiedla. Mimo tego, osiedle i tak znacznie przekroczy- 
ło w tym zakresie plan na 2018 rok.
    6.REMONTY. Na remonty wydano 24,06 mln zł, co stanowiło 87,2 
proc. zaplanowanych nakładów. Jest to o 4 mln zł mniej niż w roku 
2017. Jedną  z przyczyn niższego od planowanego wykonania prac 
remontowych były problemy ze znalezieniem wykonawców. Na ogło- 

SPRAWOZDANIE Z DZIAŁALNOŚCI SPÓŁDZIELNI W 2018 ROKU: SOLIDNA NADWYŻKA ORAZ BEZPIECZEŃSTWO 
FINANSOWE

ROK 2018 W „ENERGETYCE”: 
TO WARTO WIEDZIEĆ

Jednostka organizacyjna Przychody Koszty Dochód brutto Dochód netto % wykon.

Sielce 2 176,7 696,2 1 480,5 1252,0 129,7

Sadyba 4 498,0 2 097,9 2 400,1 2 019,9 187,1

Stegny Północ 2 260,3 434,5 1 825,8 1489,5 172,5

Stegny Rożek 1 182,6 583,9 643,7 552,1 300,6

Stegny Południe 4 503,3 3 591,9 911,4 460,5 55,8

Bernardyńska 1 052,2 389,9 662,3 529,7 166,7

Idzikowskiego 1 335,3 1 090,7 244,6 216,2 166,1

Ogółem osiedla 17 008,4 8 840,0 8 168,4 6 489,9 149,0

Biuro Zarządu Ogólnego 2 601,4 581,7 2 019,7 1 379,6 220,7

Ogółem spółdzielnia 19 609,8 9 421,7 10 188,1 7 869,5 158,0

Osiedle
Proponowana 

kwota  (zł) 
zmiana 

względem 2017

Sielce 1 252 005 -7%

Sadyba 2 019 926 -0,2%

Stegny Południe 460 504 -55%

Stegny Północ 1 489 543 +30%

Stegny Rożek 522 140 +15%

Idzikowskiego 216 105 +27%

Bernardyńska 529 655 +9%

Biuro Zarządu 1 379 576 +103 %

NADWYŻKA BILANSOWA DO PODZIAŁU 
ZA 2018 ROK

WYNIKI FINANSOWE POZOSTAŁEJ DZIAŁALNOŚCI GOSPODARCZEJ (w tys. zł)
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szonych w spółdzielni 57 postępowań przetargowych, 31 zostało unie- 
ważnione z powodu zbyt małej liczby złożonych ważnych ofert lub na- 
wet niezłożenia żadnych ofert. Zdarzało się też, że przetargi unie- 
ważniono z powodu braku akceptacji dla proponowanych kosztów. 
Największe kwoty pochłonęły remonty klatek schodowych (2,6 mln 
zł), remonty balkonów i loggii (1,56 mln zł), wymiana WLZ (1,72 mln 
zł), wymiana wodomierzy (1,42 mln zł), remonty wind (1,14 mln zł).    
W porównaniu do roku 2017, mieszkańcy w mniejszym zakresie ko- 
rzystali z pożyczek z Centralnego Funduszu Remontowego: w 2018 
roku ich udział w finansowaniu prac modernizacyjnych wyniósł około 
20 proc., podczas gdy w 2017 roku przekroczył 31 proc. Na remonty 
terenów wspól - 
nych wydano 3,78 
mln zł. Główne 
zrealizowane pra- 
ce w tym zakresie 
to remonty chod- 
ników, dróg osied- 
lowych i miejsc po- 
stojowych. Kolej- 
ną pozycją była 
modernizacja 
oświetlenia. 
 7.  KONSERWACJA. Od kilku lat niemal na tym samym poziomie utrzy- 
mują się wydatki na konserwację i usuwanie awarii - w 2018 r. w skali 
spółdzielni wydano na ten cel 6,65 mln zł (6,76 mln zł rok wcześniej). 
W przeliczeniu na metr kwadratowy, miesięcznie daje to kwotę 60 gro- 
szy. Z tym, że koszty konserwacji są zróżnicowane w zależności od 
osiedli i wahają się między 42 grosze na Sadybie do 72 grosze na Steg- 
nach Północ. 
   8. INWESTYCJE. W 2018 roku działalność inwestycyjna obejmowała 
dwa elementy: finalizację budynku określanego „W-19” przy Zwierzy- 
nieckiej 6A na osiedlu Sielce oraz prace przygotowawcze do nowych 
inwestycji, również na Sielcach: „W-20” i „WB-1”. Nowy budynek przy 
Zwierzynieckiej 6 jest w eksploatacji od grudnia 2018 roku. Ośmio- 
piętrowa nieruchomość liczy 138 lokali mieszkalnych, 7 lokali usługo- 
wych oraz 149 miejsc postojowych w dwupoziomowym garażu pod- 
ziemnym. Wszystkie mieszkania znalazły nabywców wśród członków 
„Energetyki” oraz ich rodzin. 
    9. SPRAWY TERENOWO-PRAWNE. Kluczowym problemem pozostaje 
nieuregulowany stan prawny gruntów osiedli Stegny Północ i Idzikow- 
skiego, części osiedla Stegny Południe oraz pojedynczych działek na 
Sadybie i Sielcach. Łącznie to 44 ha terenów spółdzielni. Z pism Urzędu 
m.st. Warszawy kierowanych do spółdzielni wynika, że toczące się 
postępowania dekretowe są przeszkodą w procesie regulacji. Niestety, 
władze miasta odmawiają spółdzielni udzielenia szczegółowych infor- 
macji odnośnie stanu postępowań dekretowych w  interesujących MSM 
„Energetykę” sprawach. Drugim ważnym zagadnieniem w tym obsza- 
rze jest uchwalenie ustawy o przekształceniu prawa użytkowania 
wieczystego gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo 
własności gruntów. Przepisy ustawy weszły w życie od 1 stycznia 2019 
roku. 
    10.  CENTRALNY FUNDUSZ REMONTOWY. Fundusz stanowi kapitał, 
który pozwala na wspomaganie prowadzonej przez spółdzielnię dzia- 
łalności i utrzymanie płynności finansowej oraz pełnej zdolności płat- 
niczej. Na koniec 2018 r. stan CFR wynosił 36,5 mln zł, z czego wolne 
środki to ponad 25 mln zł. Wolne środki lokowane są na lokatach ter- 
minowych, a uzyskane w ten sposób oprocentowanie wchodzi w skład 
nadwyżki bilansowej biura Zarządu. Z CFR nieruchomości pożyczają 
środki na finansowanie remontów (w 2018 roku 4,7 mln zł), środki są 
przejściowo angażowane w pomoc osiedlom w spłacie bieżących zo- 
bowiązań, czy w przygotowanie inwestycji. Z funduszu osiedle Sielce 
pożyczyło w 2018 roku 2,86 mln zł na lokale użytkowe w nowej inwes- 
tycji przy Zwierzynieckiej 6. Także z CFR na początku 2018 roku zosta- 
ła wniesiona opłata za wieczyste użytkowanie w imieniu członków 
posiadających własność niewyodrębnioną. Następnie mieszkańcy spła- 
cają opłatę z tego tytułu przez 12 miesięcy.

   11.ZADŁUŻENIE MIESZKAŃCÓW. Zadłużenie w opłatach za lokale 
wyniosło na koniec ubiegłego roku 4,7 proc. rocznego wymiaru opłat 
(6,82 mln zł). To najlepszy wynik od 2007 r. W tym obszarze istnieje 
duże zróżnicowanie między poszczególnymi osiedlami: najwyższy 
wskaźnik odnotowano na Stegnach Południe - 5,8 proc., najniższy zaś 
na osiedlu Bernardyńska - 2,1 proc. Jedynie na Sielcach zadłużenie nie- 
co się zwiększyło względem 2017 roku, ale mimo to pozostaje na dru- 
gim, po Bernardyńskiej, najniższym poziomie. Największą część za- 
ległości, niemal 70 proc., stanowią zaległości bieżące. Są to w głównej 
mierze zadłużenia krótkoterminowe, jedno- i dwumiesięczne, w tym 
dopłaty wynikające z rozliczenia energii cieplnej za zimę 2017/18 do- 

konane w grudniu 
2018   r. Ewentua- 
lne dopłaty z tego 
tytułu są wnoszo- 
ne dopiero w roku  
2019, a obciąża- 
ją rok poprzedni. 
Ponadto w więk- 
szości zostały już 
uregulowane w 
pierwszych miesią- 
cach tego roku.

   12. ZATRUDNIENIE I WYNAGRODZENIA. Średnie zatrudnienie wy- 
niosło 330,5 etatu - zatrudnionych było 349 osób, czyli o 9 mniej niż 
rok wcześniej. Wynagrodzenia pochłonęły 21,75 mln zł, co stanowi 
kwotę o 450 tys. zł większą niż rok wcześniej. Przez ostatnie 6 lat, od 
2013 roku środki przeznaczane na wynagrodzenia wzrosty o 8,2 proc. 
W zdecydowanej większości usługi na rzecz mieszkańców wykonują 
pracownicy spółdzielni zatrudnieni na umowach o pracę.	
     13. ISO 9001. „Energetyka” od 2016 roku posiada certyfikat ISO 
9001. W 2018 roku przestały obowiązywać przepisy normy PN-EN ISO 
9001:2009, a zaczęła obowiązywać PN-EN ISO 9001:2015.  W rezul- 
tacie w spółdzielni przeprowadzone zostały działania przystosowu- 
jące organizację do zmienionych standardów. W ubiegłym roku prze- 
prowadzono łącznie 16 audytów w osiedlach oraz w biurze Zarządu. 
W przeprowadzonych kontrolach nie stwierdzono niezgodności. Po- 
siadając certyfikat i funkcjonując w myśl systemu zarządzania jakoś- 
cią ISO spółdzielnia należy do grona firm i organizacji stosujących naj- 
wyższe standardy zarządzania.

WWW.MSMENERGETYKA.PL 
Wszystko o WZCz w Internecie.
Na stronie internetowej spółdzielni  znajduje się  zawiado- 
mienie o zwołaniu WZCz wraz z porządkiem obrad, sprawo- 
zdanie roczne z działalności Zarządu, sprawozdanie 
finansowe  oraz sprawozdanie Rady Nadzorczej. Przedsta- 
wiona jest  lista kandydatów do RN oraz propozycje uchwał         
i wniosków zgłoszonych przez członków spółdzielni. 

JAK PODZIELIĆ MILIONY? 
 Członkowie spółdzielni każdego roku dzielą między osiedla zysk 
wypracowany przez spółdzielnię, gdyż „Energetyka” regularnie 
wypracowuje nadwyżkę bilansową -  za 2018 rok jest to kwota 
7,87  mln zł.  Jest to jeden z najbardziej interesujących mieszkań-
ców tematów. Przedmiotem podziału na WZCz jest kwota 
wypracowana przez domy-nieruchomości, osiedla oraz biuro 
Zarządu. Zgodnie z art. 5 ust. 1 ustawy z dnia 15.12.2000 r.                
o spółdzielniach mieszkaniowych, pożytki pozyskane przez 
poszczególne domy-nieruchomości przeznacza się na ich 
fundusz remontowy. Zgodnie z przyjętą praktyką, WZCz dzieli 
nadwyżkę bilansową osiedli i biura Zarządu w ten sposób, że 
środki wypracowane przez osiedla pozostają w osiedlach,                      
a kwota wypracowana przez biuro Zarządu jest dzielona według 
przyjętych kryteriów. Od 2014 roku Zarząd i Rada Nadzorcza 
przyjęły, że podział środków w części wypracowanej przez 
Zarząd ma na celu przede wszystkim wspomaganie finansowania 
infrastruktury osiedlowej. Zgodnie z ustawą o spółdzielniach 
mieszkaniowych dokonywany jest on w proporcji do udziału 
poszczególnych osiedli w powierzchni mieszkań, do których 
prawa posiadają członkowie spółdzielni MSM „Energetyka”. 
Szczegóły dotyczące propozycji podziału nadwyżki za 2018 rok 
zamieszczone są w tabelce na stronie 4. 

opr. na podstawie Sprawozdania          
z działalności Spółdzielni za rok 2018

http://WWW.MSMENERGETYKA.PL
http://WWW.MSMENERGETYKA.PL
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    Początek czerwca jest od 2009 roku okazją do przedstawienia 
Państwu wyników uzyskanych przez MSM „Energetyka”. Dokonujemy 
tego na najważniejszym wydarzeniu,  jakim jest Walne Zgromadzenie 
Członków. 
    W 2019 r. liczba naszych członków wyniosła  20 604. Stało się tak 
niezależnie od spółdzielni, gdyż ustawodawca umożliwił uzyskiwanie 
członkostwa niejako automatycznie – bez zgody organów spółdzielni 
mieszkaniowych. Również z mocy prawa członkostwo utracili tzw. 
członkowie oczekujący, którzy nie posiadali praw do lokali w naszych 
zasobach. Powyższa przyczyna zewnętrzna wpływa ujemnie na m.in. 
możliwość uchwalania przez WZCz zmian Statutu. Od wielu lat nie 
możemy uzyskać na WZCz wymaganego kworum wynoszącego 1/40 
liczby członków, które dotychczas wynosiło około 460 obecnych,                  
a obecnie to aż 516 członków. 
    W swojej pracy doświadczamy skutków zmian ustaw spółdzielczych, 
które nie są należycie przygotowane i powodują w działalności wiele 
nieporozumień. Nieraz niedoskonałości ustaw przypisywane bywają 
zarządom spółdzielni mieszkaniowych – a spółdzielnie są tylko i aż 
ich wykonawcami. 
   W roku ubiegłym uchwalono z założenia dobrą dla spółdzielców 
ustawę o zamianie prawa użytkowania wieczystego we własność, 
która weszła w życie z początkiem br. Ileż pojawiło się niejasności, 
wątpliwości, czy interpretacji przepisów. Ustawa była już zmieniana         
i zapowiadana jest kolejna zmiana. Docierają do nas liczne głosy, że  
posiadacze praw do lokali niepokoją się, czy na pewno będą mogli 
skorzystać z 98-procentowej bonifikaty w przypadku jednorazowego 
wniesienia tzw. opłaty przekształceniowej. Na szczęście Urząd Dziel- 
nicy Mokotów pod koniec kwietnia przystąpił do rozpatrywania naszych 
wniosków i pojawiły się pierwsze wykazy nieruchomości objętych 
uwłaszczeniami. 
     W tym miejscu muszę niestety podkreślić, że ustawa ponownie 
krzywdzi część naszych członków, którzy mieszkają w budynkach na 
gruntach nieuregulowanych i nie dość, że nie mogą zakładać ksiąg 
wieczystych na swoje lokale, ustanawiać do nich prawa odrębnej włas- 
ności - to obecnie nie mają prawa do skorzystania z korzystnych dla 
większości przepisów. Problem ten spółdzielcy wnoszą do pilnego 
rozstrzygnięcia przez rząd. Ostatnio uzyskaliśmy informację o podję- 
ciu działań w tym zakresie przez Ministerstwo Inwestycji i Rozwoju 
oraz Urząd m.st. Warszawy. Dotychczasowe interwencje spółdzielni, 
w tym petycja do Premiera RP, zostały zlekceważone. 

Szanowni Państwo,
     Jestem zaszczycony, że mogę zaprezentować pozytywne wyniki 
naszej spółdzielni osiągnięte w minionym roku. Ewidencja księgowa 
wszystkich zdarzeń gospodarczych została zweryfikowana przez 
biegłych rewidentów więc są to dane rzetelne. A pokazują one naszą 
spółdzielnię  jako przedsiębiorcę godnego zaufania, którego działalność 
pozostaje od lat niezagrożona, który osiąga dobre wyniki w zakresie 
gospodarki zasobami mieszkaniowymi, w zakresie działalności gos- 
podarczej oraz inwestycji mieszkaniowo-usługowych.
     Koszty gospodarki zasobami mieszkaniowymi praktycznie zostały 
pokryte przychodami stanowiącymi wpłaty od mieszkańców. Część 

kosztów znalazła finansowanie w nadwyżce bilansowej. Właśnie ta 
coroczna nadwyżka powstająca w wyniku działalności gospodarczej     
– niestety opodatkowanej podatkiem dochodowym – umożliwia 
dofinansowanie funduszy remontowych, służy dopłatom do ujemnych 
wyników na gzm czy wreszcie wspomaga działalność kulturalną, 
sportową i informacyjną. W 2019 roku będą Państwo głosować nad 
projektem podziału wygospodarowanej kwoty w wysokości 7 869,5 
tys. zł, która jest o 58 proc. wyższa od planowanej. 
    Sukcesem zakończyła się kolejna inwestycja  -  budowa budynku 
mieszkalno–usługowego z garażem podziemnym na ul. Zwierzyniec- 
kiej 6. Została zrealizowana w planowanym terminie przy zachowaniu 
planowanych kosztów. Pod koniec 2018 roku 138 rodzin zamieszkało 
w nowoczesnym budynku. Warto zwrócić uwagę, że mieszkania naby- 
wają często dzieci członków, a nawet ich wnuki, bo przecież nasza 
spółdzielnia  obchodziła w zeszłym roku jubileusz 60-lecia. Ciekawie 
w tym kontekście prezentują się dane GUS o budownictwie za 2018 
rok. Wynika z nich mianowicie, że oddana przez „Energetykę” inwesty- 
cja  stanowiła 5 proc. zasobów wybudowanych w systemie spółdziel- 
czym w Polsce w poprzednim roku. 
    Wspomniany jubileusz uczciliśmy uroczyście w sali, w której odbywa 
się Walne Zgromadzenie. Wręczone zostały specjalnie wybite na tę 
okazję medale pamiątkowe oraz odznaczenia Zasłużony dla Warszawy, 
Zasłużony działacz ruchu spółdzielczego oraz za zasługi dla budow- 
nictwa. Imprezę uświetniły występy dzieci odbywających zajęcia                
w OEK Sadyba. Szereg gości wyraziło uznanie dla MSM „Energetyka” 
fundując dyplomy, pamiątkowe gadżety. Został zaprezentowany film        
o osiedlach – nakręcony z lotu ptaka przy wykorzystaniu drona. 
Możemy być dumni z naszej spółdzielni!
    Ponieważ obszerne sprawozdanie Zarządu prezentujemy w materia- 
łach na Walne nie będę tutaj powtarzał wielu liczb.  Jednak nie mogę 
nie wspomnieć o naszych zasobach kapitałowych, które stanowią          
o wysokiej płynności finansowej i wspomagają realizację ważnych 
zadań gospodarczych. Podkreślam znaczenie istnienia Centralnego 
Funduszu Remontowego, którego stan na koniec 2018 roku wynosił 
36,5 mln zł. Fundusz służy głównie nieruchomościom na realizację 
kosztownych zadań remontowych, ale także umożliwia przejściowe 
finansowanie zadłużeń niektórych mieszkańców w sposób nieodczu- 
walny dla wszystkich. Dzięki funduszowi możemy dobrze przygotować 
inwestycje aby rozpocząć sprzedaż lokali mieszkalnych już po uzyska- 
niu decyzji o pozwoleniu na budowę – praktycznie w chwilę po 
podjęciu realizacji. Fundusz finansuje też przejściowo nabywanie 
przez spółdzielnię lokali użytkowych, które nie  są sprzedawane lecz 
wynajmowane i przynoszą stale dochody. 
     Spółdzielnia pięknieje i chociaż stale istnieją różnorakie potrzeby to 
dzięki dużej wspólnocie potrafimy je sukcesywnie zaspokajać we 
współpracy wszystkich organów statutowych. 
    Kończąc, w imieniu Zarządu, zapraszam Państwa na Walne Zgroma- 
dzenie Członków, które odbędzie się 8 czerwca 2019 roku  oraz życzę 
pomyślnych i sprawnych obrad. 
    Do zobaczenia. 

Możemy być dumni 
z naszej spółdzielni

Piotr Kłodziński
Prezes Zarządu MSM „Energetyka”

Szanowni Członkowie, 

fo
t.
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.I.
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    Jednym ze stałych punktów porządku WZCz jest przyjęcie 
sprawozdania Rady Nadzorczej. Jej praca, inaczej niż w przy- 
padku Zarządu, jest oceniana nie za rok kalendarzowy, ale za 
okres kadencji: w tym wypadku jest to czerwiec 2018 - maj 
2019.
     W tym czasie Rada odbyła, podobnie jak rok wcześniej, 12 po- 
siedzeń plenarnych, które poprzedzane były posiedzeniami 
Prezydium Rady (łącznie 11) na których omawiano i przygoto- 
wywano projekty porządku obrad plenarnych oraz planowane 
kierunki działań. Pracami Rady kieruje od 2016 roku Janusz 
Gajda z Sadyby. Natomiast od 2017 roku zastępcami są Marek 
Żyszko ze Stegien Południe i Marek Woźniak z Sielc. Funkcję 
sekretarza pełni Zdzisław Rothe z Sadyby. 
     Rada Nadzorcza przyjęła łącznie 20 uchwał (25 rok wcześniej). 
Tradycyjnie do najważniejszych zadań należały ocena wykona- 
nia planu gospodarczo-finansowego za 2018 r., ocena planu 
gospodarczego na rok 2019, a także ocena kwartalnych sprawo- 
zdań z działalności spółdzielni. W mijających dwunastu miesią- 
cach Rada podjęła m.in. dwie uchwały dotyczące rozpoczęcia 
nowej inwestycji na osiedlu Sielce (zatwierdzenie kosztów), 
oraz pośrednio związane z inwestycjami, np. zgody na słu- 
żebność przesyłu dla spółki energetycznej Innogy. Kolejnych 
kilka uchwał dotyczyło zmian w regulaminach - tu powodem była 
między innymi konieczność dostosowania się do nowych prze- 
pisów o ochronie danych osobowych. Spośród innych wartych 
odnotowania zmian wymienić należy doprecyzowanie przez RN 
przepisów i wprowadzenie możliwości wyłącznie osobistego 
udziału członków w zebraniach domowych.
   Ponadto, łącznie do Rady Nadzorczej skierowano 30 pism,            
a 26 pism do jej wiadomości. W sprawozdaniu czytamy, że „Rada 
Nadzorcza dobrze ocenia pracę pionu ekonomiczno-finanso- 
wego Zarządu. Spółdzielnia posiada wysoką płynność finan- 
sową. Dysponuje własnymi środkami na działalność remonto- 
wą, może i wspiera osiedla przy regulowaniu bieżących zobo- 
wiązań płatniczych dzięki krótkoterminowym pożyczkom z 
Centralnego Funduszu Remontowego. Nie ma finansowych za- 
grożeń dla dalszej działalności MSM „Energetyka”.
     Od czerwca 2018 roku do Rady skierowano 11 wniosków o po- 
życzki z Centralnego Funduszu Remontowego na łączną kwotę 
2,88 mln zł (z tego dwa dotyczą prac zaplanowanych dopiero 
na 2020 rok). Wszystkie wnioski z  osiedli zostały przez Radę 
Nadzorczą rozpatrzone pozytywnie. W relacji do wcześniej- 
szych 12 miesięcy widać spadek liczby wniosków o pożyczki.
   W kwietniu Rada Nadzorcza dokonała rocznej oceny członków 
Zarządu i głównej księgowej w oparciu o oceny przekazane 
przez wszystkie komisje Rady. W skali od 3 do 6 średnia ocena 
dla czterech ocenianych osób (Piotr Kłodziński, Leszek Kacz- 
marski, Grzegorz Engelbrecht oraz Danuta Pisarczyk) wyniosła 
4,83 pkt. Jest to minimalnie niżej niż rok wcześniej, gdy ocena 
wyniosła 4,97.
   Zbliżające się Walne dokona wyboru sześciu członków do Ra- 
dy Nadzorczej na trzyletnie kadencje: trzech przedstawicieli re- 
prezentować będzie Stegny Południe, po dwóch Sadybę i Stegny 
Północ. 
  Ze szczegółowym przebiegiem prac Rady Nadzorczej można 
zapoznać się dzięki dostępnym dla członków protokołom z po- 
siedzeń plenarnych. Są one publikowane na stronie interneto- 
wej spółdzielni oraz dostępne do wglądu w biurze Zarządu oraz 
w administracjach osiedli.

Sprawozdanie 
z działalności Rady 
Nadzorczej w kadencji 
2018-2019

CIEKAWOSTKI ZE SPRAWOZDANIA
✦  741 - tyle osób posiada mieszkanie w zasobach MSM „Energetyka”,
      a nie jest członkiem spółdzielni.
✦ 2 318 600 zł  -  wysokość podatku dochodowego zapłaconego            
     w 2018 r. z tytułu pozostałej działalności gospodarczej
✦ 21 418  900 zł  -  kwota wydana w latach 2013 - 2018 na remonty 
     klatek schodowych (prace objęły 126 budynków). 

✦ 36 494 700 zł - stan CFR na koniec 2018 roku.

✦ 121 853 800 zł  -  przychody spółdzielni w obszarze gospodarki 
     zasobami mieszkaniowymi (wpływy z opłat za lokale mieszkalne).

Reklama
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Kultura, sport, rekreacja... Co działo się w osiedlach w 2018 roku?
   Spółdzielnia, zgodnie z zapisem w Statucie, prowadzi działalność społeczną, wychowawczą, kulturalną i sportową na rzecz swoich człon- 
ków. Działalność ta jest realizowana przez samą spółdzielnię - głównie poprzez OEK „Sadyba”, ale także samodzielnie przez osiedla, np. 
Idzikowskiego (organizacja festynu z okazji Dnia Dziecka oraz wspólnego świętowania nadejścia Nowego Roku) oraz we współpracy ze sto- 
warzyszeniami działającymi na terenie osiedli Stegny Północ (Apetyt na Aktywność, współpraca zakończona w 2019 roku) i Stegny Południe 
(Ośrodek Kultury Aktywne Stegny). Co oferowano mieszkańcom w tym obszarze w zeszłym roku?
    W OEK „Sadyba” w 2018 roku w zajęciach cyklicznych wzięło udział 806 osób, zaś w 58 zorganizowanych imprezach uczestniczyło 2775 
osób. Oferta, jak co roku, opracowywana została zarówno z myślą o seniorach, jak i najmłodszych mieszkańcach osiedli. Oprócz imprez od- 
bywających się w ośrodku przy Korczyńskiej na Sadybie, OEK każdego roku jest organizatorem dużego festynu w Parku Dygata z okazji Dnia 
Dziecka. 
    W OKAS coś dla siebie także znaleźć mogli i najstarsi i najmłodsi. Odbyły się zajęcia dla seniorów: gimnastyka, kurs tańca, nordic walking, 
kursy komputerowe w ramach budżetu partycypacyjnego oraz warsztaty fotograficzne, warsztaty z pierwszej pomocy, zajęcia brydżowe          
i zajęcia z obsługi smartfonów. Z kolei dla dzieci i młodzieży prowadzone były zajęcia baletowe, nauka gry na skrzypcach i pianinie oraz próby 
młodzieżowej orkiestry fletowej. Działał Klub Malucha na poduchach i Klub Seniora Optymiści. Projekt „Kulturalne Stegny” dał możliwość 
wszystkim mieszkańcom wysłuchania koncertów kameralnych (pięć koncertów dla dorosłych i cztery dla dzieci). Kluczową imprezą w ciągu 
roku był festyn z okazji Dnia Dziecka zorganizowany we współpracy z administracją Stegien Południe.   
    Z kolei „Apetyt na Aktywność” również oferuje szereg zajęć jak gimnastyka dla pań, ale specjalizuje się w organizacji wycieczek po Polsce        
i nie tylko, oraz kolonii i obozów dla dzieci. Rada Osiedla Stegny Północ zakończyła w tym roku współpracę ze stowarzyszeniem i obecnie 
działa ono na sąsiednim „Rożku”, w pawilonie przy Burgaskiej 2. 
  Atrakcje kulturalne dla mieszkańców organizuje także osiedle Idzikowskiego. W 2018 roku w ramach działalności społecznej, 
wychowawczej, kulturalnej i sportowej w zostały zorganizowane imprezy z okazji Dnia Dziecka oraz wspólne przywitane Nowego Roku. 
     Oprócz działań na rzecz mieszkańców „Energetyka” może się pochwalić rozbudowaną i nowoczesną infrastrukturą sportowo-rekreacyjną. 
Tego typu obiekty znajdują się obecnie we wszystkich osiedlach. Największe zlokalizowane jest na Stegnach Południe przy ul. Maltańskiej, 
na osiedlu Idzikowskiego są z kolei boiska do piłki nożnej, koszykówki a także kort do tenisa ziemnego i boisko do siatkówki plażowej. 
Duże boisko wielofunkcyjne powstało na Sielcach, zaś Stegny Rożek przeprowadziły modernizację placu zabaw przy ul. Neseberskiej. 
   Pełny opis działalności kulturalnej, społecznej i sportowej znajduje się w Sprawozdaniu z działalności spółdzielni za rok 2018 (roz. XII).

UWŁASZCZENIE: 
SPÓŁDZIELNIA OTRZYMAŁA 
PIERWSZE ZAŚWIADCZENIA 
O PRZEKSZTAŁCENIU

    Drgnęło w sprawie przekształcenia użytkowania wieczys- 
tego we własność. W maju MSM „Energetyka” otrzymała       
z Urzędu Dzielnicy Mokotów 17 zaświadczeń potwierdza- 
jących przekształcenie użytkowania wieczystego we włas- 
ność. W myśl ustawy z dnia 20 lipca 2018 r. o przekształ- 
ceniu prawa użytkowania wieczystego gruntów zabudo- 
wanych na cele mieszkaniowe w prawo własności tych grun- 
tów, zaświadczenie takie potwierdza przekształcenie pra- 
wa użytkowania wieczystego, a ponadto zawiera informacje 
o  wysokości i okresie wnoszenia opłaty przekształcenio- 
wej, oraz o prawnym obowiązku jej uiszczania.
  MSM „Energetyka” jest odbiorcą zaświadczeń w odnie- 
sieniu do lokali mieszkalnych o statusie spółdzielczego 
własnościowego i lokatorskiego prawa do lokalu. W przy- 
padku wyodrębnionej własności, zaświadczenia wysyłane 
mają być przez urząd bezpośrednio do mieszkańców. 
Zgodnie z ustawą, urzędnicy mają na to czas do końca ro- 
ku, choć samorządy wielu miast, w tym Warszawy, chciałyby 
wydłużenia terminu nawet o… kilka lat. 
    Przypomnijmy też, że Urząd Dzielnicy Mokotów opubli- 
kował w połowie kwietnia na swoich stronach pierwszą listę 
nieruchomości, co do których przeprowadzono weryfikację 
i ustalono, że z dniem 1 stycznia 2019 r. nastąpiło z mocy 
prawa przekształcenie użytkowania wieczystego we włas- 
ność. Od 3 czerwca powinna być dostępna jej zaktualizo- 
wana wersja. Adres strony internetowej z listą znaleźć          
można na www.mokotow.waw.pl oraz na stronie interne- 
towej spółdzielni.

M6.
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     Jesteśmy jedną z największych spółdzielni 
w kraju. Gdyby „Energetykę” potraktować jak 
klasyczną firmę, pod względem przychodów 
- łącznie z obszaru gospodarki zasobami 
mieszkaniowymi i pozostałej działalności 
gospodarczej - plasowalibyśmy się w okoli- 
cach 700. miejsca w rankingu największych 
polskich firm (porównanie w oparciu o 
ranking: „1000 największych polskich firm”, 
Gazeta Finansowa, 2018). 
    Nasz majątek według ewidencji księgowej 
na 31 grudnia 2018 r. wyniósł 662,38 mln zł. 
O wartości tej stanowią głównie budynki 
w eksploatacji i budowie oraz grunty na łącz- 
ną kwotę 519,52 mln zł, jak również należno- 
ści od członków i najemców oraz środki 
pieniężne na rachunkach bankowych na 
łączną kwotę 142,86 mln zł. 
    Spółdzielnia tak jak w latach poprzednich, 
tak i w roku 2018 osiągnęła pozytywne wyniki 
z prowadzonej działalności. I tak gospodarka 
zasobami mieszkaniowymi w 2018 r. zamk- 
nęła się nadwyżką przychodów nad kosztami 
w kwocie 2,34 mln zł i przeznaczona będzie 
na pokrycie kosztów tej działalności w tym 
roku. Natomiast uzyskana nadwyżka bilanso- 
wa  z pozostałej działalności w kwocie 7,87 
mln zł rozdysponowana zostanie na cele 
określone przez WZCz.
    Plan remontów na 2018 r. zakładał konty- 
nuację działań związanych z poprawą bez- 
pieczeństwa w budynkach oraz podwyższe- 
niem standardu zamieszkiwania. Prace 
modernizacyjne zwykle wspierane są pożycz- 
kami Centralnego Funduszu Remontowego       
- w 2018 roku pożyczki wyniosły 4,73 mln zł. 
Łączna wartość pożyczek w spłacie to 

obecnie niemal 27 mln zł.
   CFR ma szczególne znaczenie dla bezpie- 
czeństwa finansowego spółdzielni i miesz- 
kańców. Jest on funduszem odnawialnym, 
tzn. udzielane są z niego zwrotne pożyczki. 
Ale dzięki temu nieruchomości i osiedla nie 
muszą sięgać po kosztowne finansowanie 
zewnętrzne, albo czekać z remontami aż 
uzbierają na funduszach remontowych całą 
kwotę potrzebną na określone prace. CFR 
daje komfort podejmowania decyzji gospo- 
darczych – określonych w Regulaminie 
tworzenia i gospodarowania tym funduszem 
– co pozwala na wykonanie planowanych 
zadań przy zachowaniu bezpieczeństwa 
finansowego całej spółdzielni. 
     Niestety, jak każda spółdzielnia, również         
i nasza ma problemy z zadłużeniami w opła- 
tach za lokale. Ich wysokość na dzień koniec 
ubiegłego roku wyniosła 6,82 mln zł, co 
stanowi 4,7 proc. wymiaru wymaganych rocz- 
nych opłat. Inaczej mówiąc, z tego tytułu bra- 
kowało „Energetyce” wpływów na pokrycie 
kosztów utrzymania zasobów mieszkanio- 
wych za okres 18 dni. Systematyczna windy- 
kacja zadłużeń prowadzona przez służby 
administracji oraz zaangażowanie organów 
statutowych w rozmowy z dłużnikami przy- 
nosi efekty. W rezultacie zadłużenie odnoto- 
wane w zeszłym roku było na najniższym 
poziomie od ponad dekady. W porównaniu      
z innymi spółdzielniami zadłużenia u nas są 
na jednym z niższych poziomów (zdarza się, 
że w innych spółdzielniach brakuje wpływów 
od 1 do 3  miesięcy). 
    Można stwierdzić, że obecny stan zadłużeń 
z tytułu kosztów utrzymania lokali nie zagra- 

ża płynności finansowej MSM „Energetyka”, 
co nie oznacza, że prowadzone działania           
w tym zakresie mogą być spowolnione.
    Dobrą sytuację naszej spółdzielni potwier- 
dzają niezależni biegli rewidenci w swoich 
opiniach z badania sprawozdania finansowe- 
go. Ocena ekonomiczna działalności spół- 
dzielni dokonana przez nich stanowi, że:
      i)   majątek trwały (budynki w eksploatacji   
i budowie oraz grunty) w pełni sfinansowany 
jest funduszem własnym;
      ii)  zobowiązania wszelkie (łącznie z fundu- 
szami na remonty) stanowią tylko 19,7 proc. 
wartości źródeł sfinansowania majątku i wyni- 
kają z bieżącej działalności. Wszystkie 
zobowiązania bieżące za rok 2018 zostały 
już spłacone w styczniu 2019 r.;
     iii)  płynność finansowa jest wysoka i w po- 
równaniu do roku 2017 wzrosła o 8,8 p.p., 
głównie w wyniku wzrostu inwestycji krótko- 
terminowych (środków pieniężnych),
     iv)   zdolność płatnicza w porównywalnych 
okresach jest wysoka - wynosi ponad 100 
proc. W porównaniu do roku 2017 nastąpiło 
zwiększenie wskaźnika o 10,2 p.p. Oznacza 
to, że spółdzielnia na koniec 2018 r. była            
w stanie regulować wszystkie zobowiązania 
bieżące, jak również posiadała środki pie- 
niężne na zabezpieczenie funduszy celowych, 
głównie na konserwację i remonty. 
     Tym samym biegli rewidenci potwierdzili, 
że sytuacja finansowa spółdzielni jest bardzo 
dobra i nie ma zagrożeń finansowych. 
Dlatego jako członkowie i mieszkańcy MSM 
„Energetyka” możemy czuć się bezpiecznie, 
nasz majątek jest właściwie chroniony. 

Majątek spółdzielni, 
czyli bezpiecznie jak w „Energetyce”

Kazimierz Kostecki
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Nadzorczej MSM „Energetyka” fo
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PO ZEBRANIACH 
OSIEDLOWYCH: LEPSZA 
FREKWENCJA, MAŁO ZMIAN 
W RADACH  
   640 osób wzięło udział łącznie w siedmiu zebraniach osiedlo- 
wych. To aż o jedną trzecią więcej niż rok wcześniej. Po zebraniach 
ukonstytuowały się rady osiedli, w dwóch osiedlach wybrano no- 
wych przewodniczących. 
  Zebrania osiedlowe dawno nie cieszyły się taką popularnością 
mieszkańców. Główna w tym zasługa Sadyby, gdzie mieszkańcy 
zmobilizowali się z powodu decyzji dotyczących dwóch pawilonów 
przy al. Sobieskiego (pisaliśmy o tym w poprzednim numerze M6). 
Tu zjawiło się niemal 80 proc. członków więcej niż rok wcześniej 
(180 w porównaniu do 103 w 2018 roku). Ale w całej spółdzielni aż 
na pięciu osiedlach na zebrania osiedlowe przyszło więcej spółdziel- 
ców niż przed rokiem. Tylko na Stegnach Rożek i Bernardyńskiej 
odnotowano niższą frekwencję. 
  Po zebraniach ukonstytuowały się rady osiedli. W samych pre- 
zydiach zaszło bardzo niewiele zmian. Nowych przewodniczących 
wybrano tylko na Sadybie i Bernardyńskiej. Największe zmiany              
w prezydium miały miejsce na Sadybie. Przewodniczącym wybrano 
Wojciecha Jakubowskiego, który funkcję tę pełnił już w kadencji 
2017/2018, a ostatnio był zastępcą przewodniczącego. Obecnie 
zastępcami są  Janusz Gajda - kontynuacja z poprzedniej kadencji, 
oraz wybrany w tym roku Jan Bieda.  Stanowisko sekretarza od kilku 
już lat pełni Janina Nieradka. Z kolei nowym przewodniczącym 
Rady Osiedla Bernardyńska jest Witold Kołodziejek. Tak jak rok 
wcześniej, funkcję zastępcy pełni Anna Kowalewska, a sekretarza  
Anna  Jaraczewska.
    Minimalnie zmieniło się prezydium rady na Idzikowskiego, gdzie 
po rocznej przerwie wiceprzewodniczącym ponownie wybrano 
Krzysztofa Pawlaka. Przewodniczącą wciąż jest Krystyna Śmigiel- 
ska (to obecnie najdłużej urzędująca obecnie przewodnicząca RO 
w „Energetyce” - od 2014 roku), drugim  wiceprzewodniczącym po-

został Jerzy Kowalewski. Sekretarz to Zenon Parchimowicz. 
   Bez zmian po zebraniach osiedlowych ukonstytuowały się natomiast 
prezydia rad osiedli na Stegnach. I tak na „Południu” przewodniczącym 
pozostał Marek Żyszko, zastępcą Jacek Głuchowski, a sekretarzem Marek 
Orzechowski. Na Stegnach Północ, po licznych zawirowaniach w ostatnich 
miesiącach, prezydium pozostało bez zmian, to znaczy pracuje w skła- 
dzie wybranym w styczniu, po rezygnacji ówczesnej przewodniczącej.            
I tak przewodniczącą jest Anna Kowalczyk, wiceprzewodniczącą Jolanta 
Załuska, zaś sekretarzem Witold Wicik. Analogicznie, sytuacja prezentuje 
się na „Rożku”, gdzie radzie dalej przewodniczy Tomasz Milczarek, wice- 
przewodniczącymi są Monika Kulczycka-Lipka oraz Piotr Czepułkowski,                
a sekretarzem Krzysztof Wawrzewski. 
   Podobnie prezydium w niezmienionym składzie wybrano na Sielcach, 
gdzie przewodniczącą pozostaje Maria Domańska, jej zastępcami są Hen- 
ryka Sobkowska i Stanisław Kowalczyk, funkcję sekretarza niezmiennie 
pełni Lech Staniszewski.

Osiedle
Liczba uczestników ZO (frekwencja)Liczba uczestników ZO (frekwencja)Liczba uczestników ZO (frekwencja)

Osiedle
2019 2018 2017

Bernardyńska 27 (3,69%) 33 (4,51%) 15 (2,52%)

Idzikowskiego 38 (3,32%) 31 (2,71%) 41 (4,67%)

Sadyba 180 (3,32%) 103 (1,90%) 140 (3,07%)

Sielce 83 (2,44%) 66 (1,95%) 58 (2,03%)

Stegny Południe 150 (2,61%) 110 (1,92%) 123 (2,61%)

Stegny Północ 107 (3,32%) 80 (2,49%) 132 (5,25%)

Stegny Rożek 55 (5,21%) 67 (6,35%) 46 (5,74%)

Spółdzielnia ogółem 640 (3,10%) 490 (2,37%)  555 (3,27%)

FREKWENCJA NA ZEBRANIACH OSIEDLOWYCH 
W LATACH 2017-2019

M6.

    Bez uroczystości, jak rok temu, ale warto pamiętać, że spółdzielnia obchodziła właśnie swoje kolejne, już 61. urodziny. Dokładnie 29 maja 
1958 roku komitet organizacyjny spółdzielni zwołał założycielskie walne zgromadzenie. 89 członków-założycieli spotkało się  w budynku 
Zakładów Energetycznych Okręgu Centralnego przy Wybrzeżu Kościuszkowskim. Inicjatorami powołania spółdzielni byli pracownicy 
Ministerstwa Górnictwa i Energetyki oraz działacze Związku Zawodowego Energetyków.
    Początki spółdzielni wiążą się z zupełnie innymi rejonami Warszawy niż obecnie. Pierwszy budynek (przejęty od Zakładów Energetycznych 
Okręgu Centralnego) znajdował się przy ul. Górnośląskiej 29. Pierwszy samodzielnie wybudowany blok, a właściwie całe osiedle, mieści się 
przy Bulwarze Stanisława Augusta, w sąsiedztwie Parku Skaryszewskiego na Pradze Południe.
   Przez dekady „Energetyka” stała się jedną z największych spółdzielni mieszkaniowych nie tylko w Warszawie, ale i w całej Polsce. Obecnie 
liczy ponad 20 tysięcy członków i administruje 260 budynkami liczącymi 18 982 mieszkania. W zasobach spółdzielni mieszka ponad 40 
tysięcy osób, około jedna czwarta wszystkich mieszkańców Mokotowa.

Kartka z kalendarza: „Energetyka” skończyła 61 lat

Planujesz sprzedaż 
mieszkania?

Sprawnie i szybko je do tego 
przygotujemy.

Wyczyścimy i wywieziemy wszystkie 
starocia w nim zalegające tj. meble, 

stoły, fotele itd.
Przyjadę i bezpłatnie wycenię 

usługę

Tel. 531 605 919

Reklama

Dzień Dziecka - spółdzielnia dla najmłodszych 
  Sadyba, Stegny Południe i Idzikowskiego już niemal tradycyjnie organizują festyny              
z okazji Dnia Dziecka. Za nami piknik rodzinny w Parku Dygata na Sadybie organizatorem 
którego był OEK „Sadyba”. Miał on miejsce 2 czerwca. Natomiast przed nami festyn ro- 
dzinny na osiedlu Idzikowskiego zaplanowany na  niedzielę 9 czerwca. Gry i zabawy dla 
najmłodszych na osiedlowym placu zabaw rozpoczną się o 11 i potrwają do 15. Ostatnia        
z imprez odbędzie się na Stegnach Południe. W sobotę 15 czerwca obędzie się przy Mal- 
tańskiej festyn organizowany przez Ośrodek Kulturalny Aktywne Stegny oraz admini- 
strację osiedla Stegny Południe. Wszystkie imprezy i atrakcje na nich są bezpłatne.
W  imieniu organizatorów zapraszamy całe rodziny!
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   Na małym osiedlu lepiej - taki wniosek można 
wysnuć z tegorocznego badania satysfakcji  
mieszkańców z działalności spółdzielni. Po raz 
pierwszy bowiem podium najwyżej ocenianych 
administracji zajęły trzy małe osiedla: Stegny 
Rożek, Idzikowskiego i Bernardyńska. Szczegól- 
nie zaskakująca może być przemiana „Rożka”, któ- 
ry jeszcze rok temu w rankingu plasował się na 
przedostatnim miejscu. Najniższą notę mieszkań- 
cy wystawili Sadybie. Osiedle to w badaniach regu- 
larnie oceniane jest najniżej, choć w tym roku wy- 
stawiona ocena jest najwyższa w historii badania.
    Ogólna ocena w badaniu to 3,20 (w skali od 1 do 
4) jest minimalnie lepsza od zeszłorocznego wyni- 
ku 3,18. Istotne, że właściwie na żadnym z osied- 
li nie odnotowano znacznego pogorszenia w sto- 
sunku do zeszłego roku. Niższe wyniki są tylko na 
Sielcach - o 0,11 oraz na Stegnach Południe, choć                
w tym wypadku różnica jest najmniejsza z możli- 
wych - 0,01. To pozytywna odmiana w porównaniu 
z poprzednim badaniem, gdy aż pięć administracji 
zostało ocenionych gorzej.
   Na uwagę z pewnością zasługuje wynik „Rożka”. 
Ocena na poziomie 3,66 nie tylko dała osiedlu 
miano lidera w tegorocznym badaniu, ale jest naj- 
wyższą oceną wystawioną administracji w historii 
badania. Może to zaskakiwać tym bardziej, że ad- 
ministracja z Burgaskiej długo należała do grona 
najniżej ocenianych. 
   W przeprowadzonym już po raz ósmy badaniu, 
tradycyjnie już pytania dotyczyły następujących 
obszarów: obsługa mieszkańców przez admini- 
strację osiedla, rozliczenia i opłaty, porządek, re- 
monty, informowanie i prowadzenie zebrań. Oce- 
niono również ogólny poziom zadowolenia miesz- 
kańców osiedli. Dodatkowo w tym roku zapytano  
o opinię na temat instalacji wind zewnętrznych           
w budynkach, które ich nie posiadają - wyniki w tym 
obszarze opisaliśmy w poprzednim numerze M6      
w materiale poświęconym właśnie windom. 
  Najważniejszym czynnikiem kształtującym za- 
dowolenie mieszkańców osiedli są obszary „Obsłu- 
ga” oraz „Remonty”. W przypadku tych zagadnień 

zanotowano relatywnie najwyższy wpływ na poziom satysfakcji ogólnej. Obszar „Obsługa” 
został generalnie wszędzie wysoko oceniony (średnia 4,1; oceny w poszczególnych 
obszarach w skali od 1 do 5) - jedynie odstająca ocena, podobnie jak przed rokiem, jest na 
osiedlu Sadyba. Drugi ważny obszar „Remonty” (średnia 3,6) najwyżej oceniony został na 
osiedlach Stegny Rożek (4,4), Idzikowskiego (4,3) i Bernardyńska (4,2), a najniżej na Sady- 
bie i Stegnach Północ (po 3,3). 
  Konsekwentnie od lat mieszkańcy wszystkich osiedli najwyższe noty wystawiają admi–
nistracjom w kategorii dbałości o czystość i porządek. Na tle ogółem bardzo dobrych wyni- 
ków zdecydowanie najsłabiej w tym obszarze wypada osiedle Sadyba. Z kolei najniższe 
oceny na wszystkich osiedlach otrzymały pytania dotyczące prowadzenia zebrań (średnia 
3,28; badanie zostało przeprowadzone jeszcze przed tegorocznymi zebraniami osiedlo- 
wymi) – najwięcej zastrzeżeń mają tutaj mieszkańcy osiedla Sadyba (3,3) i Stegny Północ 
(3,5), oraz konkurencyjności opłat eksploatacyjnych (średnia 3,35) – podobnie, najsłabiej 
obszar ten ocenili mieszkańcy osiedla Sadyba i Stegny Północ. Zaznaczyć należy jednak, że 
w obu tych kategoriach odnotowano nieznaczną poprawę. Interesujące, że kwestia postrze- 
gania opłat eksploatacyjnych jako konkurencyjnych względem innych spółdzielni notuje 
systematyczny wzrost oceny w oczach mieszkańców. 
    Ankieta pokazuje też spore zróżnicowanie w postrzeganiu pracy administracji przez 
mieszkańców poszczególnych osiedli. O ile na „Rożku” dwóch na trzech ankietowanych 
jest bardzo zadowolonych, to już na Sadybie zaledwie co piąty (ale i tak jest to wynik o 4 
p.p lepszy niż w poprzednim badaniu). 
    „Energetyka” pyta mieszkańców o ocenę obsługi od 2011 roku (z przerwą w 2012 r.). 
Analiza wyników na przestrzeni lat pokazuje poprawę jakości obsługi i, co za tym idzie, 
zadowolenia wśród mieszkańców. Wystarczy przypomnieć, że w pierwszym badaniu tylko 
jedno osiedle mogło się pochwalić oceną powyżej 3 (w skali od 1 do 4). W tym roku nato–
miast po raz pierwszy żadnej administracji mieszkańcy nie wystawili oceny poniżej 3. 
Ponadto na trzech małych osiedlach praktycznie nie ma osób niezadowolonych z pracy 
administracji. Rok temu brak ocen negatywnych był tylko na Idzikowskiego. 
   W wyniku badania uzyskano 1417 wypełnionych kwestionariuszy, co oznacza istotny 
wzrost w porównaniu do poprzednich edycji badania. Przed rokiem uzyskano 1110, a w 
2017 roku 964 kwestionariuszy. Niestety, utrzymuje się zróżnicowanie jeśli chodzi o zainte– 
resowanie badaniem na poszczególnych osiedlach – odsetek zwrotów wypełnionych ankiet 
wahał się od 56 na Sadybie do 92 na Idzikowskiego. Z osiedli zebrano następującą liczbę 
kwestionariuszy: Bernardyńska (39 ankiet), Idzikowskiego (75), Sadyba (358, aż 140 wię- 
cej niż w 2018 r.), Sielce (207), Stegny Południe (435, 100 więcej niż w 2018 r.), Stegny 
Północ (229) oraz Stegny Rożek (57).
   Szerszą analizę wyników badania można znaleźć na stronie internetowej spółdzielni            
w dziale „Aktualności”.

WYNIKI COROCZNEGO BADANIA SATYSFAKCJI: MIESZKAŃCY MAŁYCH OSIEDLI WYŻEJ OCENIAJĄ SWOJE 
ADMINISTRACJE

MIESZKAŃCY W ANKIECIE: 
ADMINISTRACJE PRACUJĄ CORAZ LEPIEJ

Mariusz Ilnicki

PRZYCHODNIA LECZENIA 

I PIELĘGNACJI
zabiegi specjalistyczne stóp   |   leczenie ran 

zaburzenia i choroby jelit   |  obrzęki limfatyczne 

kompresjoterapia | diagnostyka laboratoryjna

Warszawa, ul. Melomanów 10 

 tel. 22 898 1111 , 22 849 4904 

Łódź, ul. Lutomierska 65, tel. 42 631 0454

www.ranleczenie.pl

Reklama

Średnie ocen na poszczególnych osiedlach (skala od 1 do 5). Źródło: „Badanie satysfakcji 
mieszkańców osiedli spółdzielni MSM Energetyka, 2019”, autor: 4business&people.
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FOTOENERGETYKA, CZYLI ROK W OBIEKTYWIE

  PUSTE KRZESŁA NA WALNYM
W 2018 roku zainteresowanie mieszkańców WZCz było 
wyjątkowo niskie. Do sali przy Bobrowieckiej przybyło 
mniej niż 300 osób (wydano 298 mandatów, w tym 53 to 
pełnomocnictwa). Frekwencja była najniższa w historii 
WZCz organizowanego od 2009 roku.

   NAGRODY  DLA   SPÓŁDZIELNI
W 2018 roku  „Energetykę”  wyróżniono statuetką 
„Lider spółdzielczości”, nagrodą w III Ogólnopolskim 
Konkursie im. dr R. Jajszczyka za wybitne osiągnięcia 
w prowadzonej działalności i propagowanie 
pozytywnego wizerunku spółdzielczości 
mieszkaniowej. Spółdzielnia otrzymała także 
Statuetkę Wiktorii - Znak jakości Przedsiębiorców.

 BUDYNEK NUMER 260   
Niemal pod choinkę przekazano mieszkańcom klucze do 
138 nowych mieszkań w inwestycji przy ul. Zwierzynieckiej 
6 na Sielcach.Wszystkie mieszkania szybko znalazły 
nabywców. Osiedle zyskało też siedem lokali usługowych.

  60. URODZINY
Jubileusz 60-lecia spółdzielnia uczciła m.in. 
uroczystością w której udział wzięło kilkaset osób      
- członków, pracowników oraz zaproszonych gości: 
przedstawicieli władz, przyjaciół „Energetyki”.

  INWESTYCJI NA SIELCACH CIĄG DALSZY
Już trwają prace budowlane nad kolejnym budynkiem - przy Zwierzy- 
nieckiej 8C i 8D (za tyłach budynków administracji osiedla Sielce i biura 
Zarządu), planowane są dwa budynki liczące 169 mieszkań. Koniec prac 
przewidziany jest na czwarty kwartał 2021 roku. 

  KULTURALNA 
TWARZ 
Spółdzielnia to nie 
tylko administrowanie 
nieruchomościami, 
ale też oferta kultural- 
na.  Na zdjęciu zajęcia 
dla dzieci w OEK „Sady- 
ba” przy Korczyńskiej.
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